

Then the Commissioner withdrew.

The House was adjourned during pleasure.

After some time the House was resumed.

His Excellency Sir *James Kempt*, Knight Grand Cross of the Most Honorable Military Order of the Bath, Lieutenant General and Administrator of the Government, being seated in the Chair on the Throne, the Speaker, commanded the Gentleman Usher of the Black Rod, to let the Assembly know, "It is His Excellency's pleasure, they attend him immediately in this House."

Who being come,

The Speaker of this House said :

*Gentlemen of the Assembly :*

I am commanded by His Excellency to inform you, that He does not see fit to declare the causes for which He has summoned this Provincial Parliament, until there be a Speaker of the Assembly duly elected and approved. And I am further commanded to enquire whether you have proceeded to the Election of a Speaker ; and, if you have, upon whom your choice has fallen.

To which Mr. *Papineau* said :

*May it please Your Excellency,*

In obedience to His Majesty's commands, the House of Assembly has proceeded to the Election of a Speaker, and I am the person upon whom their choice has fallen. I respectfully pray that it may please Your Excellency to give your approbation to their choice.

Then the Speaker of this House said :

*Mr. Papineau,*

I am commanded by His Excellency to acquaint you, that He approves the choice which the Assembly has made of you to be their Speaker, and relying upon your loyalty, talents and discretion, He doth allow and confirm your election.

Then Mr. *Papineau* said :

Sir,

The manner in which Your Excellency has been pleased to signify your assent to the choice of the Assembly of which I have the honor to be the object, demands from me the deepest and sincerest gratitude. If in executing the duties of my station, I should at any time hereafter involuntarily fall into error, I humbly entreat that the fault may be imputed to me and not to them whose servant I have the honor to be, and that they, Sir, may be the better enabled to perform their duty to His Majesty and to their country, I do in their name and on their behalf, by humble petition, lay claim to all their rights and privileges ; particularly that they may have liberty of speech for the better management of their debates, access to Your Excellency's person on all seasonable occasions ; and that their proceedings may receive from Your Excellency, the most favorable interpretation.

Then the Speaker of this House said :

Mr. Speaker,

His Excellency has commanded me to assure you, that he does and will at all times recognize the constitutional privi-

Alors le Commissaire s'est retiré.

La Chambre s'est ajournée à loisir.

Quelque tems après la Chambre s'est remise.

Son Excellence Sir *James Kempt*, Chevalier Grand-Croix du Très-Honorable ordre Militaire du Bain, Lieutenant Général et Administrateur du Gouvernement, étant assis dans la Chaire sur le Trône, l'Orateur a ordonné au Gentilhomme Huissier de la Verge Noire d'informer l'Assemblée, " Qu'il est du plaisir de Son Excellence qu'elle se rende immédiatement auprès d'elle dans cette Chambre."

Laquelle étant venue :

L'Orateur de cette Chambre a dit :

*Messieurs de la Chambre d'Assemblée ;*

J'ai ordre de Son Excellence de vous informer qu'il ne juge pas à propos de donner les raisons pour lesquelles il a convoqué ce Parlement Provincial, jusqu'à ce qu'il y ait un Orateur de l'Assemblée dûment élu et approuvé. Et je suis en conséquence de plus ordonné de demander si vous avez procédé à l'élection d'un Orateur, et s'il en est ainsi, quelle est la personne sur laquelle votre choix est tombé.

Alors Mr. *Papineau* a dit :

*Qu'il plaise à Votre Excellence,*

En obéissance aux ordres de Sa Majesté, la Chambre d'Assemblée a procédé à l'Election d'un Orateur, et je suis la personne sur laquelle son choix est tombé. Je prie très respectueusement qu'il plaise à Votre Excellence de donner votre sanction à son choix.

Alors l'Orateur de cette Chambre a dit :

*Mr. Papineau,*

Son Excellence m'ordonne de vous informer qu'il approuve le choix que l'Assemblée a fait de vous pour son Orateur, et se reposant sur votre Loyauté, vos talens et votre discrétion, il accepte et confirme votre Election.

Alors Mr. *Papineau* a dit :

Monsieur

La manière dont Votre Excellence veut bien donner sa Sanction au choix de l'Assemblée, dont j'ai l'honneur d'être l'objet, exige ma reconnaissance la plus profonde et la plus sincère. Si dans l'exécution des devoirs de ma charge, il m'arrivoit par la suite de tomber involontairement en erreur, je supplie humblement que la faute puisse m'être imputée, et non à l'Assemblée, dont j'ai l'honneur d'être le serviteur ; et afin, Monsieur, qu'elle puisse mieux remplir ses devoirs envers Sa Majesté et son pays, je reclame en son nom et pour elle, par une humble Pétition, tous ses droits et privilèges, particulièrement qu'elle puisse avoir la liberté de la parole pour mieux conduire ses débats, accès à la Personne de Votre Excellence dans toutes les occasions convenables, et que ses procédés puissent recevoir de Votre Excellence l'interprétation la plus favorable.

Alors l'Orateur de cette Chambre a dit :

Mr. l'Orateur,

Son Excellence m'a ordonné de vous assurer qu'il reconnoit et reconnoitra toujours les privilèges constitutionnels de l'As-